
Protokół Nr 8/0012.5/2024-2029
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 
Rady Gminy Boronów
z dnia 25 marca 2025 r.

Posiedzenie odbyło się w sali narad Urzędu Gminy w Boronowie w godzinach 16.30-18:10.

W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Rady Gminy Boronów tj. :

1. Serafin Mzyk – przewodniczący komisji,

2. Michał Smoleń – zastępca przewodniczącego komisji,

3. Tomasz Dziemba –członek komisji,

4. Robert Kucharczyk - członek komisji,

5. Monika Stępień – członek komisji. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Krzysztof Bełkot- wójt Gminy Boronów, 

2. Ilona Robok- przewodnicząca Rady Gminy Boronów,

3. Barbara Kożuch - wiceprzewodnicząca Rady Gminy Boronów,

4. Barbara  Witkowska-  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Boronowie/
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Boronów,

5. Dorota  Wilczek  inspektor  referatu  ochrony  środowiska  i  pozyskiwanie  środków
pozabudżetowych Urzędu Gminy w Boronowie. 

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Rady Gminy Boronów za rok 2024.

4. Analiza  informacji  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  powiatu
Lublinieckiego za 2024r.

5. Analiza informacji o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w rejonie działania Prokuratury
Rejonowej w Lublińcu w roku 2024.

6. Omówienie realizacji planu pracy komisji za I kwartał 2025r.

7. Sprawy różne.

8. Zakończenie posiedzenia. 



Ad.1  
Przewodniczący Komisji, Serafin Mzyk na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność
obrad.

Ad. 2 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie i bez uwag. 

Ad. 3

Przewodniczący  Komisji,  Serafin  Mzyk,  przedstawił  członkom komisji  projekt  sprawozdania
z działalności Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa
Rady Gminy Boronów w roku 2024r.. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu, dlatego też został on jednogłośnie przez nich
przyjęty.  

Ad. 4 i 5

Omówiono  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  powiatu
Lublinieckiego  za  2024r.  oraz  informację  o  stanie  przestępczości  i  jej  zwalczaniu  w  rejonie
działania  Prokuratury  Rejonowej  w  Lublińcu  w  roku  2024.  Przedstawiono  pismo  z  Komendy
Powiatowej  Policji  w Lublińcu z  dnia 26 lutego  2025r.  l.dz.  PR-5100-17/984/2025 oraz pismo
z  Prokuratury  Rejonowej  w  Lublińcu  z  dnia  24  lutego  2025r.  Sygn.  4089-0.032.1.2025.
Z przedstawionych informacji wynika, że zagrożenie przestępczością jak i zdarzeniami drogowymi,
jest bardzo małe. W poszczególnych kategoriach są to pojedyncze czyny, czy nawet w ogóle nie
występują na terenie Gminy Boronów.  Powyższe informacje rozszerzono o informację z Zespołu
Interdyscyplinarnego  Gminy  Boronów  z  dnia  14  marca  2025r.  Nr  ZI.420.6.2025,  dotyczącą
zjawiska przemocy domowej i procedury „Niebieska Karta”, którą szerzej omówiła przewodnicząca
zespołu Pani Barbara Witkowska. 

Omawiając problematykę stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Boronów, wójt Krzysztof Bełkot
przedstawił  krótką  informację  dotyczącą  funkcjonowania  Ochotniczej  Straży  Pożarnej
w Boronowie. Zwrócił uwagę, że przeznaczane środki budżetowe, nie dotyczą stricte wyjazdów
związanych z prowadzonymi działaniami ratowniczo- gaśniczymi. Na koszty funkcjonowania OSP
Boronów składają się między innymi koszty przeglądów samochodów, sprzętu, koszty ubezpieczeń
strażaków ochotników, ich szkoleń, umundurowania czy też bieżących napraw budynku. Ponadto
został złożony wniosek do programu „Bezpieczny Strażak” o wsparcie w zakupie specjalistycznego
sprzętu wykorzystywanego w akcjach ratowniczych. 

Ad. 6

Omówiono  sytuację  w  kwestii  czystości  powietrza/  ochrony  środowiska  na  terenie  Gminy
Boronów. W oparciu o pismo z dnia 14 marca 2025r.  Nr OŚW.2011.2025 dotyczące informacji
o  źródłach  ciepła,  omówiła  to  zagadnienie  Pani  Dorota  Wilczek,  inspektor  referatu  ochrony
środowiska  i  pozyskiwanie  środków pozabudżetowych Urzędu Gminy w Boronowie.  Wskazała
ponadto,  że Gmina Boronów w dalszym ciągu realizuje program wymiany źródeł ciepła.  Jeżeli
chodzi o program gminny, w dalszym ciągu jest możliwa wymiana źródła ciepła na piec piątej klasy
na  ekogroszek.  Jeżeli  chodzi  o  program  „czyste  powietrze”  to  od  jesieni  jest  on  zawieszony,
jednakże po jego uruchomieniu ,  jeżeli  chodzi  o źródła ciepła,  na które będzie można uzyskać
dofinansowanie  to:  pompa ciepła,  piece na  pellet  drzewny oraz  na piece  zgazowujące  drewno.
Na terenie gminy Boronów nie stwierdzono zjawiska „dzikich wysypisk śmieci”. Wójt Krzysztof
Bełkot,  zapowiedział,  że  w  najbliższym biuletynie  gminnym będzie  informacja  o  konieczności
segregacji odpadów. 



Ad. 7

Jeżeli chodzi o sprawy różne, to głos zabierali n/w wymieni radni:

1. Radna Monika Stępień: 

• zapytała  o  punkt  terapeutyczno-  konsultacyjny  działający  Gminnym  Ośrodku  Kultury
w  Boronowie,  w  szczególności  jakie  jest  zainteresowanie  tym  punktem  ze  strony
mieszkańców,  ile  osób  korzysta.  P.  Barbara  Witkowska  nie  miała  takich  danych,  po
uzyskaniu  stosownej  informacji  z  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych, będzie przedstawiona w późniejszym terminie.

• zapytała  o  kwestię  mechanicznego  czyszczenia  dróg  gminnych  po  zimie;  Wójt
odpowiedział, że takowe jest planowane w pierwszej dekadzie kwietnia br, nie mniej trzeba
mieć  na  uwadze  wystąpienie  ewentualnych  opadów śniegu  i  wówczas  ten termin  może
zostać przesunięty, 

• poruszyła wcześniej  zgłaszany problem budowy wiaty przystankowej  przy ulicy Wojska
Polskiego; Wójt poinformował, że są rozmowy na temat z ZDW Katowice,

• zapytała  o  realizację  tunelu  kolejowego,  na  skrzyżowaniu  drogi  kolejowej  i  ulicy
Koszęcińskiej;  Wójt  odpowiedział,  że  gmina  nie  jest  stroną  tej  inwestycji,  jednakże  ma
wiedzę, że termin rozpoczęcia inwestycji to I lub II kwartał roku 2026, wystosuje ponadto
pismo by znać aktualne etapy realizacji

2. Radny Tomasz Dziemba: 

• zgłosił  problem  z  przystankiem  autobusowym  przy  GOK  Boronów,  jest  zaniedbany,
w boazerii, którą wykończony jest jego sufit, powpychane są śmieci czy pety papierosów;
wójt  odpowiedział,  że  ewentualne  remonty  będą  prowadzone  w  ramach  posiadanych
środków budżetowych

• zapytał  o  termin  uruchomienia  kręgielni;  Wójt  odpowiedział,  że  aktualnie,  po
rozstrzygniętym zapytaniu ofertowym, oczekuje się na realizację wykonania wyposażenia
zaplecza kręgielni

3. Radny Robert Kucharczyk; 

• wnosił o dodatkowe oprawy świetlne, na słupach biegnących wzdłuż ulicy Polnej, Smolnej
i  Krótkiej,  gdyż  miejsca  te  są  niedostatecznie  oświetlone;  Wójt  Krzysztof  Bełkot
poinformował,  że  przeprowadzi  stosowną  rozmowę  z  przedstawicielem  spółki  Tauron,
właścicielem słupów, co do możliwości instalacji dodatkowych opraw

• wnosił o zamontowanie lustra przy skrzyżowaniu ulicy Polnej i Smolnej; uzgodniono, że na
tym skrzyżowaniu jest niewielkie natężenie ruchu, jadąc z kierunku ulicy Smolnej, z uwagi
na umiejscowienie znaku „STOP”, kierujący mają obowiązek się zatrzymać i upewnić czy
mogą  skręcić  w  ulicę  Polną,  co  dodatkowo  zwiększa  poziom  bezpieczeństwa  na  tym
skrzyżowaniu;  ponadto wymagałoby to opracowania nowej stałej organizacji ruchu tych
dróg, która to dopiero co była zmieniana z uwagi na wprowadzenie na ulicy Smolnej, ruchu
dwukierunkowego;  radny  wnosił  jednak,  by  przeprocedować  tą  sprawę,  zgodnie  z  jego
wnioskiem

• zapytał o realizację i finansowanie budowy ronda przy skrzyżowaniu dróg DW 907 i DW
905;  Wójt  odpowiedział,  że  inwestycja  będzie  realizowana  w  bieżącym  roku,  gmina
inwestycję finansuje w 25 % i w 100 % projekt oraz nadzór inwestorski



4. Radny Serafin Mzyk

• zgłosił problem z drzewem a właściwie kikutem drzewa dębu stojącego przy skrzyżowaniu
ulic Poznańskiej i Powstańców Śląskich. Pozostałości drzewa są w złym stanie, po zimie
ciągle „odłupują się” duże fragmenty kory wraz z częścią łyka i miazgi, fragmenty te są
ciężkie  i  ich  upadek  na  osobę,  może  spowodować  poważne  obrażenia;  problem  ten
zauważyła też radna Barbara Kożuch; Wójt odpowiedział, że z uwagi na walor historyczny
drzewa,  planowane  jest  zrobienie  tam miejsca  pamięci  w  trakcie  budowy ronda  (  przy
zbiegu dróg DW 907 i DW 905; inwestycja planowana do realizacji w roku 2025 )

• zapytał o tkz herbaciarnię w parku w Boronowie; Wójt odpowiedział, że będzie to miejsce,
gdzie w trakcie imprez będzie mógł prowadzić działalność tzw. foodtruck

5. Radna Barbara Kożuch

• zapytała  o  realizację  ścieżki  pieszo  rowerowej  wzdłuż  drogi  DW  905  ,  od  przysiółka
Siudejka  do  Grojca;  Wójt  odpowiedział,  że  aktualnie  oczekuje  się  na  pozwolenie  na
budowę,  wg  ustaleń  wykonawca,  który  został  wyłoniony  w  przetargu,  nie  wycofa  się
z realizacji zadania

Ad. 8
 
Przewodniczący Komisji Serafin Mzyk z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował za udział
w pracach Komisji i zamkną posiedzenie. 

Przewodniczący Komisji

Serafin Mzyk        
 


